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Poljoprivredni fakultet u Novom Sadu bio je domaćin ministarki poljoprivrede i zaštite životne
sredine, prof. dr Snežani Bogosavljević Bošković, koja je osim razgovora sa profesorima
fakulteta obišla ogledno polje Instituta za voćarstvo i vinogradarstvo u Sremskim Karlovcima i
tamošnju vinariju. Ministarkine reči da će se uz dobru saradnju Ministarstva poljoprivrede i
zaštite životne sredine i Poljoprivrednog fakulteta u Novom Sadu, vršiti edukacija poljoprivrednih
proizvođača koji će u proizvodnji dati bolje rezultate i biti dobra konkurencija poljoprivrednicima
u EU, pozdravio je između ostalog dekan fakulteta, prof. dr Milan Popović.

      

   Dr Popović je istakao da je to bila prilika da ministarku upoznaju sa 60 godina rada
Poljoprivrednog fakulteta, kao i o planovima njegovog daljeg razvoja.
   - Ovaj susret je omogućio da se sagledaju realne potrebe poljoprivrede, u kom prvcu treba da
usmerimo naše obrazovanje, da usaglasimo studijske profile sa potrebama poljoprivrede u
naredom periodu, kako bi studenti po završteka studija našli zaposlenje, a ne da čekaju na
tržištu rada. Od ministarke smo zatražili i dobili, neku vrstu podrške u našim planovima i
programima koje želimo da ostavarimo, na čemu smo joj zahvalni. Drago nam je što je ocenila
da je sve što smo do sada uradili je značajno ne samo za naš fakultet, naš Univerzitet, naše
obrazovanje, već i za celu zemlju. Postignuti rezultati u obrazovnom i naučno-istraživačkom
radu daju nam za pravo da kažemo da je Poljoprivredni fakultet jedan ugledan fakultet, primer
mnogima kako da se radi. I danas realizujemo više od stotinu projekata, od kojih je veliki broj
međunarodnih. Verujem da će u narednom periodu sredstva iz nacionalnih programa
obrazovanja i naučnih istraživanja biti sve manja i zato moramo da razmišljamo u pravcu da taj
nedostatak sredstava ostvarimo iz međunarodnih fondova, iz evropskih projekata, kako bi našu
nauku podigli na viši nivo, i bili partneri na zajedničkim projektima institucijama iz drugih
evropskih zemalja.
   Sigurno da se svako ulaganje u obrazovanje višestruko vraća. Zemlja koja razmišlja o svojoj
budućnosti mora da misli o obrazovanju i mora da ulaže u njega. Bez obrazovanja i bez znanja
mi ćemo ostati da tavorimo u senci. Oni koji su shvatili da je obrazovanje prioritet svih prioriteta,
ići će napred.
   Država mora da vodi računa o obrazovanju, posebno o visokom obrazovanju i nauci. Bez
ulaganja u nova znanja, nema budućnosti. Sigurno da je ova poseta jedan dobar znak i najava
nekog boljeg vremena koji treba da usledi, jer previše dugo tapkamo u mestu i moramo čim pre
izaći iz ove pozicije i krenuti u neku izvesniju budućnost gde će svima biti mnogo bolje -
zaključio je dr Milan Popović.
   Prof. dr Zoran Keserović je mišljenja da nema napretka u poljoprivredi ako nema saradnje
između republičkih i pokrajinskih institucija, nauke i ostalih institucija.
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   - Ministarka je videla kako smo uspeli zahvaljujući osavremenjivanju oglednih polja da
podignemo obrazovni nivo, jer obrazovanje i nauka moraju da budu pokretačka snaga razvoja
poljoprivrede, a bez praktične obuke nema napretka. Danas je najveći problem kako osposobiti
farmere, porodična gazdinstva da se u narednom periodu bave, ne bilo kojom tehnologijom,
nego savremenom tehnologijom. Problem u Srbiji je što se ministri često menjaju, ali rešenje bi
bilo u konstituisanju savetodavnog tela, koje bi u okviru ministarstva definisalo probleme u
pojedinim granama poljoprivrede i davalo predloge za njihovo rešavanje.
   Po mom mišljenju Srbija još nema dovoljno znanja za primenu novih tehnologija i da sa
fakulteta treba da kreće predlog savetodavnim službama šta one treba da rade. Predložio sam
da Poljoprivredni fakultet može da bude sertifikaciona kuća za izdavanje sertifikata za integralnu
organsku proizvodnju, da se više radi na rešavanju baznih problema tj. da prvo moramo da
rešimo probleme koji muče farmere.
   Predložio sam da poseti Malu Remetu i da ministarka Snežana Bogosavljević Bošković vidi
kako se tamo radi, jer u narednom periodu biće značajne ideje, i neko mora da ima viziju kako
da ovu poljoprivredu izvadi iz krize u kojoj se trenutno nalazi.
   Drago mi je što je ministarka videla šta se sve uradilo na Departmanu za vinogradarstvo, gde
su stvorene velike sorte, uvedene nove tehnologije... U kriznim vremenima mi smo investirali u
ogledna polja i vinariju i to se pokazalo kao odlična stvar, čime smo pokazali da ima i ovde
svetlih tačaka i dobrih primera kako se radi - rekao je između ostalog dr Zoran Keserović.
   Doc. dr Dragoslav Ivanišević je bio izuzetno zadovoljan što je prilikom ove posete ministarka
Snežani Bogosavljević Bošković mogla i lično da se uveri u kvalitet fakultetskih vina koja su
proizvedena od sorti nastalih na ovom fakultetu: Sili, Probusu, Petri, Italijanskom rizlingu klon
SK-54, o kojima se pozitivno izrazila.
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